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ORG.0012.1.2.2020 

Protokół nr 14/20 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Buczkowice, 

które odbyło się dnia 14 lutego 2020 r. w budynku Urzędu Gminy Buczkowice  

 

Obecni na posiedzeniu: 

 radni wg załączonej listy obecności, 

 Pan Przemysław Lubiński, inspektor Referatu Gospodarki Komunalnej i Budownictwa 

Urzędu Gminy Buczkowice, 

 protokolant: inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy Buczkowice,  

Ewa Matera. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Kontrola realizacji budżetu gminy w IV kwartale 2019 roku. 

3. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

4. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Radny Jerzy Więcek otworzył posiedzenie Komisji 

o godz. 8.35 i stwierdził prawomocność podejmowanych decyzji. 

W momencie otwarcia posiedzenia obecnych było sześciu członków komisji (lista obecności 

załączona do protokołu). 

Ad 2. Kontrola realizacji budżetu gminy w IV kwartale 2019 roku. 

Członkowie Komisji Rewizyjnej przeanalizowali materiały źródłowe dotyczące realizacji 

budżetu gminy Buczkowice za IV kwartał 2019 r. 

Radny Więcek pozytywnie ustosunkował się do tematyki i poziomu warsztatów i wykładów 

z zakresu przeciwdziałania uzależnieniom przeprowadzonych w szkole w Kalnej i zapytał jak 

często prowadzone są takie akcje. 

Ewa Matera wyjaśniła, że w każdej szkole, w ramach przeciwdziałania narkomanii, raz do 

roku przeprowadzane są takie działania przez podmiot zewnętrzny (szkoły wybierają 

tematykę i realizatora, gmina pokrywa koszty). 

Radny Matlak zapytał o przyczyny wykonania podziału geodezyjnego na ul. Mostowej 

w Buczkowicach. 

Radny Wrona wyjaśnił, że gmina reguluje stan prawny tej drogi celem położenia na niej 

w przyszłości asfaltu (właściciel działki pod drogą nie wyraził na to zgody). 
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Radna Górna stwierdziła, że 100 zł za godzinę koszenia to wysoka stawka. 

Radny Matlak wyraził opinię przeciwną, zwracając uwagę na koszty związane 

z wykonaniem tej usługi (w tym paliwo). 

Radna Górna poprosiła o przybliżenie kwestii sterylizacji trzech kotów za kwotę 540 zł. 

Udział w posiedzeniu rozpoczął Pan Lubiński. 

Pan Lubiński wyjaśnił, że sterylizacja dotyczyła trzech wolno żyjących kotek. 

Radna Górna zapytała skąd Pan Lubiński wie, że te kotki nie mają właściciela. 

Pan Lubiński wyjaśnił, że informację tę przekazują mu mieszkańcy, którzy je dokarmiają – 

poza tym może to potwierdzić na podstawie zachowania się tych zwierząt (jedyną 

możliwością ich złapania jest klatka-pułapka). 

Radna Górna stwierdziła, że istnieją fundacje, które sterylizują koty za darmo. 

Pan Lubiński przekazał, że nie udało mu się znaleźć fundacji, która za darmo 

wysterylizowałaby koty z terenu naszej gminy. 

Radna Górna zadeklarowała przekazanie numeru telefonu do takiej fundacji. 

Pan Lubiński poprosił o przekazanie numeru i podkreślił, że opieka nad wolno żyjącymi 

kotami to zadanie własne gminy. 

Radny Więcek zapytał czy opieka nad wolno żyjącymi psami też należy do gminy. 

Pan Lubiński powiedział, że nie istnieje w przepisach pojęcie wolno żyjącego psa. 

Radna Górna przekazała, że jej sąsiadka dokarmia bezdomne koty z własnej emerytury. 

Pan Lubiński wyjaśnił, że może zgłosić się do Urzędu Gminy po karmę, jednak trzeba 

„patrzeć zdroworozsądkowo”, ponieważ mamy na ten cel założone 1500 zł na cały rok. 

Radna Górna zapytała skąd Pan Lubiński wie, że gdzieś jest bezdomny kot, którego trzeba 

wysterylizować. 

Pan Lubiński wyjaśnił, że: 

 informacje te przekazują mu mieszkańcy – jedzie tam i widzi kota, do którego nie da 

się podejść, 

 wolno żyjące koty poza okresem zimy są właściwie samowystarczalne (polują na 

gryzonie na polach),  

 sterylizujemy bezdomne kotki by nie dopuścić do nadmiernego rozmnożenia się tych 

zwierząt. 

Radna Górna zapytała, gdzie najczęściej pojawiają się wolno żyjące koty. 

Pan Lubiński powiedział, że w Buczkowicach i Rybarzowicach. 

Radny Pawlik stwierdził, że zostawienie tych zwierząt samym sobie doprowadziłoby szybko 

do ogromnego wzrostu ich ilości. 

Radna Górna zapytała ile jest tych kotów. 
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Pan Lubiński powiedział, że: 

 trudno to stwierdzić – części mieszkańców nie przeszkadza bezdomny kot w okolicy 

i nie zgłaszają tego w Urzędzie, niektórzy przy dokarmianiu podają tabletki 

antykoncepcyjne kupowane z własnych środków, 

 zwierzęta te po sterylizacji wypuszczane są w swoje dotychczasowe środowisko – 

schronisko nie przyjmuje dzikich kotów (nie przywykłyby do życia w zamknięciu). 

Radna Górna zapytała jakie środki przeznaczyliśmy na ten cel w 2019 roku. 

Pan Lubiński powiedział, że z tego co pamięta tylko te 540 zł. 

Radna Górna zapytała czy nie da się wynegocjować tańszej sterylizacji. 

Pan Lubiński wyjaśnił, że jest to specjalne cięcie, po którym zwierzę od razu wypuszcza się 

na wolność (normalna sterylizacja wymaga co najmniej trzydniowej obserwacji). 

Radny Wrona przekazał, że zapobieganie rozmnażaniu przez podawanie tabletek to koszt 

ok. 50 zł dla jednego kota miesięcznie.  

Radna Górna powiedziała, że szukamy pieniędzy, a one są właśnie w takich wydatkach. 

Radny Pawlik wyraził opinię, że nie jest to aż tak duża kwota, by podważać jej zasadność. 

Radny Wrona dodał, że zamiast trzech kotek mielibyśmy niedługo trzynaście. 

Pan Lubiński zakończył udział w posiedzeniu. 

Radny Więcek zapytał w jakim celu zakupiliśmy azofoskę. 

Ewa Matera wyjaśniła, że jest to nawóz na boiska. 

Radny Więcek zapytał co oznaczają ponadstandardowe sesje wyjazdowe, w których udział 

opłacamy. 

Ewa Matera wyjaśniła, że osoby uzależnione i współuzależnione, które podjęły leczenie, po 

zakończeniu każdego etapu terapii powinny wziąć udział w takiej sesji (kilkudniowy wyjazd) 

– pokrywamy faktury wystawione za pobyt naszych mieszkańców (jeżeli zgłoszą się do nas 

po taką pomoc). 

Radna Górna zapytała co zostało zakupione w ilości 100 sztuk na mikołajki (z faktury to nie 

wynika). 

Ewa Matera wykonała telefon do GOK i przekazała, że były to maskotki wręczone dzieciom 

w Buczkowicach na imprezie mikołajkowej. 

Radny Więcek zapytał jak wygląda organizacyjnie prowadzenie świetlicy środowiskowej. 

Ewa Matera wyjaśniła, że świetlica prowadzona jest w GOK  – przychodzą na nią dzieci, 

które chcą – jest to forma konstruktywnego zagospodarowania czasu wolnego. 

Radna Górna poprosiła o przybliżenie kwestii umocnienia rowu przy ul. Wichrowej za 

kwotę 33 tys. zł. 
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Radny Więcek wyjaśnił, że jest to rów, o którego umocnienie wielokrotnie wnioskował 

(zagrażał on prywatnym zabudowaniom i drodze) oraz podkreślił, że umocnienie zostało 

wykonane bardzo dobrze (robiła to Spółka Wodna). 

Radna Górna potwierdziła, że Spółka Wodna wykonuje takie prace na wysokim poziomie 

i zaproponowała wprowadzenie zakazu ruchu na ul. Kowalskiej (przyjeżdżają tam ludzie 

samochodami i wyrzucają worki ze śmieciami). 

Radny Matlak wyraził opinię, że wystarczyłaby informacja, że teren jest monitorowany. 

Radny Więcek powiedział, że warto by było ten monitoring zamontować. 

Radny Pawlik stwierdził, że dobrze byłoby zamontować takie kamerki, jakie stosują leśnicy. 

Radna Górna zapytała czy jednorazowa lub dwukrotna pomoc w nauce świadczona przez 

nauczycieli przynosi jakieś efekty. 

Ewa Matera wyjaśniła, że w ramach „alkoholówki” podpisujemy z nauczycielami umowy na 

zajęcia w szkołach (między innymi na pomoc w nauce), przy czym prowadzone są one 

regularnie, jednak nauczyciele muszą co miesiąc wystawiać rachunki – jest to wymóg 

ustawowy – jeżeli w danym miesiącu z uwagi na harmonogram pracy szkoły lub inne 

przyczyny nauczyciel prowadził w ramach umowy tylko godzinę czy dwie - wystawia 

rachunek za tyle godzin. 

Radny Matlak przedstawił wysokość opłat, jakie gmina ponosi z tytułu oddawania odpadów 

w ZGO. 

Radny Więcek wyraził opinię, że mieszkańcy powinni zostać o tym poinformowani na 

łamach gazety gminnej. 

Radna Górna powiedziała, że: 

 w dokumentacji znalazła fakturę na 1437 zł za dzierżawę kubłów dla mieszkańców, 

 płacenie przez gminę za dzierżawienie kubłów części mieszkańców jest nierównym 

traktowaniem i należy z tym skończyć (osoby, które nie zakupiły kubłów powinny 

same ponosić koszty dzierżawy). 

Radna poprosiła o wyjaśnienie, czy nadal i jak długo będziemy uiszczać tę opłatę oraz 

zauważyła, że przeznaczyliśmy 60 tys. zł na remont kaplicy cmentarnej w Godziszce -

i zapytała dlaczego odsuwa się budowę kaplicy na cmentarzu w  Rybarzowicach. 

Radny Pawlik powiedział, że od lat 70. z tym budynkiem nie było nic robione, tymczasem 

jest to jedyne pomieszczenie, z którego korzystają grabarze zatrudnieni w Urzędzie. 

Radna Górna powiedziała, że chciałaby dowiedzieć się, czy istnieje możliwość, byśmy nie 

musieli płacić za leczenie dzikich zwierząt, które uległy wypadkowi na drodze. 

Pozostali członkowie Komisji uznali, że jest to działanie humanitarne i nie należy tutaj szukać 

możliwości uniknięcia opłaty. 

Radna Górna, wyraziła opinię, że kwiaty nie powinny być kupowane na faktury na gminę 

lecz przez osoby funkcyjne, które mają na te cele dodatki lub z prywatnych składek. 

Radny Pawlik powiedział, że jest temu przeciwny. 
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Radny Więcek poprosił by na następne posiedzenie Komisji przygotować informacje 

dotyczące przyczyn zapisywania dzieci z gminy do przedszkoli poza jej terenem (czy chodzi 

tylko o brak miejsc, czy też o coś innego). 

Radna Górna zaproponowała by dyrektorzy spróbowali znaleźć jakiś sposób by zachęcić 

mieszkańców do korzystania z przedszkoli na terenie gminy. 

Radny Więcek powiedział, że nasze przedszkola są pełne, więc trudno doszukiwać się 

braków w ofercie. 

Radny Matlak zauważył, że za opracowanie aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia 

w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe zapłaciliśmy ponad 9 tys. zł. 

Radny Więcek powiedział, że aktualizowanie tych założeń jest obowiązkowe. 

Radny Matlak zapytał w jakim celu dzieliliśmy działkę 2738/14 w Buczkowicach.  

Ewa Matera, po telefonie do Referatu GKiB, wyjaśniła, że jest to działka zajęta pod 

ul. Kaniową, wydzielono ją celem regulacji stanu prawnego drogi. 

Radny Więcek złożył w imieniu Komisji Rewizyjnej wniosek o takie opisywanie faktur, by 

wynikało z niego na co konkretnie zostały wydatkowane środki gminy. Radny podkreślił, że 

większość faktur jest w ten sposób opisywana, jednak wciąż zdarzają się takie, z których nie 

sposób domyślić na co został poniesiony dany wydatek. 

 

Radny Wrona poprosił o przekazanie Komisji informacji ile dzieci urodziło się 

w poszczególnych miejscowościach gminy przez kilka ostatnich lat. 

Ad 3. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

Ustalono termin następnego posiedzenia Komisji na 19 marca, na godz. 8.30. 

Radni poprosili również o zamieszczenie w gazecie gminnej informacji o stawkach 

podatkowych obowiązujących w sąsiednich gminach. 

Ad 4. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Radny Jerzy Więcek, zamknął posiedzenie Komisji. 

Posiedzenie zakończyło się o godz. 10.25. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokół podpisano w dniu 24 lutego 2020 r. w budynku Urzędu Gminy Buczkowice. 

 

 

Przewodniczący Komisji:  

 

Rady Jerzy Więcek:   …………………………………….. 
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Członkowie Komisji: 

Radna Jadwiga Górna  …………………………………….. 

 

Radny Wiesław Kopacz …………………………………….. 

 

Radny Janusz Matlak  …………………………………….. 

 

Radny Józef Pawlik  …………………………………….. 

 

Radny Roman Wrona  …………………………………….. 

 

 

Wójt Gminy, Pan Józef Caputa …………………………………….. 

 

Protokołowała: Inspektor, Ewa Matera  




